

## Program # 410

### “Homage a Nusrat Fateh Ali Khan”

A special on the occasion of the 25th anniversary of his passing

Radio X (91,8 FM, Greater Frankfurt area)

Selector & Presenter: Jean Trouillet

Playlist: [www.weltbeat.net](http://www.weltbeat.net)

Sound archive: <https://www.mixcloud.com/Greedio>

Presentation: <https://www.greedyforbestmusic.com/greedio/>

Check our magazine for extra content: <https://www.greedyforbestmusic.com/>

01. Sanson Ki Mala Mein

>>>Nusrat Fateh Ali Khan: Love Songs – Realworld Records

02. Night Song

>>>Nusrat Fateh Ali Khan/Michael Brook: Night Song – Realworld Records

03. Na ruk te hai aansoo

>>>V.A.: Hommage à Nusrat Fateh Ali Khan – Network Medien

04. Munadjaat

>>>Nusrat Fateh Ali Khan: En Concert à Paris Vol. 2 – Ocora

05. Haqq Ali Ali

>>>V.A.: Sufi Soul – Network Medien

06. Passion

>>>Peter Gabriel: Passion – Realworld Records

07. Mustt Mustt (Duck Pond Dub Mix by Massive Attack)

>>>Nusrat Fateh Ali Khan: Must Must Vinyl 12” – Realworld Records

08. Nusrat Fateh Ali Khan & Eddie Vedder: “The Face of Love“

>>>Dead Man Walking OST - (Columbia)

Artists celebrating Nusrat Fateh Ali Khan

09. Cheikh Lô: Zikhroulahi (A Prayer For His Soul In Paradise)

10. Sharam Nazeri & Ensemble Dastan: Del Miravad Ze Dastam (I Have Lost My Heart)

11. Alim Qasimov: Bagischlamani (I Know You Will Never Return)

12. Kamkar Ensemble: Ramghin U Del Pashew (Anxious Heart)

13. The Mallik Family: Justaju Na Karo (When The Boat Has Sunk)

>>>V.A.: Hommage à Nusrat Fateh Ali Khan – Network Medien

English translation below

Wie ihr im Portrait hören konntet, hatte mich der Tod von Nusrat tief getroffen. Ich rief damals ein paar Freunde und Künstler an und brachte den Stein für ein Tribute-Album ins Rollen. Im Folgenden hört ihr 5 Originalkompositionen von einigen großen Sufi-Sänger und -Sängerinnen und ihrer Ensembles. Für ihre Lieder wählten die Künstler Lyrik früher Sufi-Dichter und zeitgenössischer Autoren, texteten Zeilen auf ihren großen Kollegen. Die Liebe mit der alle Künstler ans Werk gegangen sind, ist beeindruckend. Cheikh Lo aus dem Senegal singt einen Zikhroulahi, der uns allen in Aussicht stellt, am Tag der Auferstehungen zum Klang der Trommeln seiner Sufi-Bruderschaft Nusrat wieder zu treffen. Sharam Nazeri und das Ensemble Dastan aus dem Iran mit einem Text von Hafez „Mein Herz ist mir abhandengekommen“; Alim Qasimov aus Aserbeidschan singt „Ich weiß, du wirst nicht wieder kommen“, Munadjat Yulchieva aus Usbekistan sieht ihn „In Flammen der Liebe“. Dem kurdischen Kamkar Ensemble wurde das Herz gebrochen, sie singen das Lied „Verzagtes Herz“. Den Abschluss macht die Mallik Family aus Indien mit der Metapher "Als das Boot sank".

As you could hear in the portrait, Nusrat's death affected me deeply. I called a few friends and artists and started the process of making a tribute album. Below you will hear 5 original compositions by some great Sufi singers and their ensembles. For their songs, the artists chose poetry of early Sufi poets and contemporary authors, lyricised lines on their great colleague. The love with which all the artists went to work is impressive. Cheikh Lo from Senegal sings a zikhroulahi that holds out the prospect for us all to meet Nusrat again on the

Day of Resurrections to the sound of the drums of his Sufi brotherhood. Sharam Nazeri and the Dastan Ensemble from Iran with a text by Hafez "My heart is lost to me"; Alim Qasimov from Azerbaijan sings "I know you will not come again", Munadjat Yulchieva from Uzbekistan sees him "In flames of love". The Kurdish Kamkar Ensemble had their hearts broken, they sing the song "Despondent Heart". The Mallik Family from India will close with the metaphor "When the boat has sunk".